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Фролов В.В. КУЛЬТУРА И ЭКОЛОГИЯ СОЗНАНИЯ. Рассматриваются основные понятия экологии сознания и экологии духа с позиций космического мировоззрения. Постижение целостности космической реальности есть процесс формирования космического сознания человека. Каналом объединения миров в сознании человека выступает его творческая деятельность. Важнейшее значение для формирования целостного взгляда на мир имеет синтез, который реализуется человеком благодаря освоению его сердцем энергетики культуры. Через пространство культурного сердца жизнь человека вливается в русло космической реальности и обретает свой подлинный смысл. 
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Frolov V.V. CULTURE And CONSCIOUSNESS ECOLOGY. The basic concepts of consciousness ecology and ecology of spirit from the standpoint of space outlook are considered. The individual's creative activity works as a channel of association of various worlds in the consciousness of a person. Synthesis, which is carried out by a person in the process of mastering the power of culture in one's heart, has the major value for formation of a comprehensive outlook at the world. An individual's life joins the channel of space reality and finds its original sense through the space of cultural heart. 
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Дехтерева Л.П. ЭКОЛОГИЧЕСКАЯ ЭТИКА КАК СОСТАВНАЯ ЧАСТЬ ЭКОЛОГИЧЕСКОГО ПРАВОСОЗНАНИЯ И ПРАВОВОЙ КУЛЬТУРЫ Представленная работа рассматривает экологическую этику как важнейший способ формирования и развития экологического правосознания и экологической правовой культуры. Взаимодействие вышеуказанных регуляторов общественных отношений неизбежно должно повысить эффективность правоприменительной практики в сфере экологического законодательства. 

[ENG]
Dekhtereva L.P. ECOLOGICAL ETHICS AS THE COMPONENT OF ECOLOGICAL SENSE OF JUSTICE AND LEGAL CULTURE. This work considers environmental ethics as the most important way of forming and development of environmental consciousness and environmental legal culture. The interaction of the above-mentioned public relations regulators must inevitably increase the efficiency of law enforcement practices in the field of environmental law. 
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Popov V.A. SOME ASPECTS OF ECOLOGICAL ETHICS FORMATION THROUGH LEGAL METHODS. In this article some aspects of ecological ethics formation by means of legal methods have been considered. The author suggests using the stricter attitude towards personal legal responsibility for ecological protection infringements, thus stimulating better moral norms of an individual's behavior which can result in more considerate attitude towards nature. 
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Илий П.К. ЭКОЛОГО-ЭТИЧЕСКИЕ ПОДХОДЫ К ГОСУДАРСТВЕННОЙ ИНВЕНТАРИЗАЦИИ ЛЕСОВ. В статье обосновывается необходимость нравственного отношения к лесу для оптимизации лесопользования. Особое внимание уделено совершенствованию лесного контроля и методам государственной инвентаризации лесов. Показано, что меры по сохранению лесов могут быть эффективны, если будут осуществляться с позиций экологической и социальной этики. 

[ENG]
Iliy P.K. EKOLOGO-ETHICAL APPROACHES To the STATE INVENTORY of FORESTS. In this article the necessity of moral attitude towards forests in order to make forestry practices optimal has been proved. The special attention is paid to the improvement of forest management and methods of the state inventory of forests. It is shown that measures taken to protect forests can be effective if they are carried out from the standpoint of ecological and social ethics. 
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Рожко А.А. НЕКОТОРЫЕ ВОПРОСЫ ЭКОЭТИКИ СИСТЕМЫ «ЧЕЛОВЕК - ПРИРОДА» В ГОРОДСКОМ ЗЕЛЕНОМ ХОЗЯЙСТВЕ. В статье затронуты вопросы отношения человека к природе в городе. В свете этого в противовес человеку-потребителю необходимо формировать новый образ человека, гуманного по отношению как к самому себе, так и к природе. Без этой глобальной философской перестройки отношений в системе «человек-природа» сегодня все меры экономического, экологического и научно-технического развития теряют смысл. 

[ENG]
Rozhko A.A. SOME QUESTIONS OF ECOLOGICAL ETHICS IN THE «PERSON-NATURE» SYSTEM IN CITY GARDENING. This article deals with a question of a person's attitude towards nature today and it states that the above attitude should differ from the one that it used to be. As opposed to a consumer a new person who will exercise humanism to nature and to a personality is necessary to be formed . All measures providing economic, ecological and scientific and technical development lose their meaning without this global philosophical reorganization of relations in the person-nature system. 
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Мелокумов Е.В. АВТОТРОФНО-ЭКОЛОГИЧЕСКАЯ ЭФФЕКТИВНОСТЬ (ПОЛЕЗНОСТЬ) И РАЗВИТИЕ АЛЬТЕРНАТИВНОЙ ЭНЕРГЕТИКИ В ПРОЕКТИРОВАНИИ ЭКОНОМИКИ НОВОГО ТИПА. В статье рассматриваются пути обеспечения автотрофности человека, которая понимается как использование возобновляемых источников энергии, замкнутых циклов производства и технологий, обеспечивающих процесс хозяйственного воспроизводства без ущерба окружающей среде. Показано, что экологическая этика и экологическая эффективность становятся системообразующими принципами нравственной экономики как экономики нового типа. 
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Melokumov E.V. AUTOTROFICALLY ECOLOGICAL EFFICIENCY AND DEVELOPMENT OF ALTERNATIVE POWER SUPPLY IN DESIGNING THE ECONOMY OF NEW TYPE. In this article some ways of providing an individual's partial autotrophic state, which means using the renewable energy sources, the closed production cycles and ecologically friendly technologies for most manufacturing processes with species' biodiversity preserved, are considered. It is shown that ecological ethics and ecological efficiency are going to become backbone principles of moral economy as economy of new type. 
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Линберг П.А. ЗАЩИТА ОКРУЖАЮЩЕЙ СРЕДЫ КАК ДАНЬ ПЛАНЕТЕ И ЭЛЕМЕНТ МАРКЕТИНГОВОЙ ПОЛИТИКИ РОССИЙСКИХ И ЗАРУБЕЖНЫХ ФИРМ В СРАВНЕНИИ. В статье показана необходимость и актуальность в настоящее время реализации крупными компаниями экологической политики по разным соображениям: моральным - личным, экономическим - в масштабе национального государства и мира, маркетинговым - с точки зрения интересов самой компании, ее имиджа, доходов. Рассмотрена взаимосвязь между правовыми базами Европы и России в сфере экологии и деятельностью современных компаний по охране окружающей среды. Проведен анализ мероприятий авиакомпаний России и Европы по защите окружающей среды, их цели и эффективность. 
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Linberg G.F. ENVIRONMENT PROTECTION AS DUTY TO THE EARTH AND THE MARKETING POLICY CONSTITUENT OF RUSSIAN AND FOREIGN COMPANIES IN COMPARISON. The article shows necessity and urgency of ecological policy measures by large companies. Such type of activity can pursue different goals: moral - private, economic - on the state and international level. It also can be part of marketing policy of the company and play role in the image of the company. The connection between ecological laws of Russia and Europe, ecological measures of airlines, their aims and efficiency are analyzed. 
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Simanovskiy F.I. ECOLOGICAL PROSPECTS FOR RUSSIA AND THE WORLD IN THE 21st CENTURY. In this article the author considers present-day relationship between human and nature, examining the ways of humankind development in the event of nature's destruction. The article estimates capabilities of humankind concerning nature revival, and evaluates examples of copying and imitating natural elements. The article gives a brief description of basic ecological problems and points out causes of their occurrence, offering ways of amendment. Social and psychological trends in the development of humanity are analyzed, and ecological prospects are outlined. 
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Trigubenko F.A. MORAL PRINCIPLES IN POLITICS. This article distinguishes between two kinds of morals and morality, according to Aristotle and to Kant. This distinction is then used to examine two kinds of political actions. The relationship of morals and politics has been examined as well. As opposed to the widely accepted opinion, the article concludes that politics without moral principles is inefficient. 
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Докучаев А.В. ЭКОЛОГИЧЕСКИЕ ДВИЖЕНИЯ В ОБЩЕЙ СТРУКТУРЕ ГРАЖДАНСКИХ ДВИЖЕНИЙ В ФРГ (ВТОРАЯ ПОЛОВИНА ХХ ВЕКА). Анализируется опыт организации и развития экологических движений в общей структуре гражданских движений послевоенной Германии. Показано, что антисистемные движения, пытаясь трансформировать общество посредством инициатив, имеющих дисфункциональные последствия, в итоге поддерживают систему. Образование и деятельность экологической партии, входящей в систему власти, обнаруживает неспособность движения трансформировать систему. 
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Dokuchayev А.V. ENVIROMNENTALISTS' MOVEMENTS IN THE GENERAL STRUCTURE OF CIVIL MOVEMENTS IN GERMANY (THE SECOND HALF OF THE 20-TH CENTURY). The experience of organization and development of the environmentalists' movement in the general structure of civil movements in the post-war Germany has been analyzed. It is shown that anti-system movements, trying to transform the society by means of the initiatives having some unforeseen consequences, have resulted in supporting the system. The formation and the activity of the environmentalists' party as a component of the existing system of power reveal the inability of the above movement to transform the system. 
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Kazaryan V.P. ETHICS OF INFORMATION TECHNOLOGY AND GLOBALIZATION. The mutual relation of values and development of information technology is considered. Realization of traditional ethical principles in information sphere demands as moral adherence to principles of the person, solidarity of IT Community, and from electronic mechanisms of maintenance of ethical standards. 
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Штеренберг М.И. ПРОБЛЕМЫ КРИЗИСОВ И ПРОБЛЕМА ВОСПИТАНИЯ. Рассматриваются глобальные кризисы XXI века, в т.ч. экологический. На основе анализа мотивов поведения человека предпринята попытка уяснить, что в природе человека обуславливает кризис и что нужно предпринять, чтобы усилить в ней альтруистические тенденции. Особое внимание уделено образованию как важнейшему фактору улучшения человеческой природы. Определяется национальная идея для России на основе идеи Д. Андреева об этическом воспитании людей облагороженного образа. 
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Shterenberg M.I. PROBLEMS of CRISES And the EDUCATIONAL PROBLEM. Global crises of the 21-st century, including the ecological one, are dealt with. Based on the analysis of the individual's behavior motives, an attempt to understand a factor that causes a crisis in a human nature and what measures must be taken to boost some altruistic tendencies in it has been undertaken. The special attention is paid to education as the major factor of a human nature improvement. Russia's national identity concept based on D.Andreev's idea of people's education aimed at creating an improved personality has been developed. 
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Панферов К.Н. ПРОБЛЕМЫ ЭКОЛОГИИ ДУХА. В статье показано, что в современном российском обществе происходит разрушение экологии нравственности, что наблюдается, в частности, в действиях властных структур, кризисе политики и морали в сфере науки и образования. Показаны роль личности и значение гуманитарных наук в создании среды интеллигентности и высокой нравственности. 
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Panferov К.N. PROBLEMS of ECOLOGY of SPIRIT. In this article it is shown that in today's Russian society there is destruction of morals ecology which is particularly evident in our authorities' actions, in the crisis of their policy and disrupted morals in science and education. The role of an individual and the value of humanities in creating the environment of inellectuality and high morals are shown. 
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	Аннотация
	[RUS]
Гаранина О.Д. КРИЗИС ДУХОВНО-НРАВСТВЕННЫХ ЦЕННОСТЕЙ КАК ВЫРАЖЕНИЕ ГЛОБАЛЬНОГО КРИЗИСА. Обосновано положение, что утверждение безусловной значимости объектов техногенного пространства приводит к кризису ценности жизни, стиранию грани между отношением к живому и неживому, к отказу от нравственных ориентиров во всех сферах жизни. Технизированной природе, информационной и виртуальной реальности свойственна определенная негативность. Информационное пространство может выступать средством адаптации человека к социальной среде лишь когда духовное пространство человека пересекается с ним. 
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Garanina O.D. CRISIS of SPIRITUALLY MORAL VALUES AS A Manifestation of GLOBAL CRISIS. The statement that the establishing of the absolute importance of objects belonging to technogenic space leads to a crisis of life values, to deleting a difference between the attitudes towards living things and lifeless ones, to the refusal from moral reference points in all spheres of life has been proved. Certain negativity is characteristic of the tehnicized nature, the information and virtual reality. Information field can act as a means of an individual's adaptation to the social environment only when the spiritual space of a person is compatible with it. 
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Долина С.В. ДУХОВНО-НРАВСТВЕННЫЕ ОСНОВАНИЯ КОММУНИКАТИВНОСТИ В ЭПОХУ ГЛОБАЛЬНОГО КРИЗИСА. Статья поднимает вопросы об актуальности и важной роли коммуникативности в эпоху глобального кризиса. Также раскрываются такие темы, как поведение людей в современном мире, проблемы их общения и правильности передачи информации. 
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Dolina S.V. SPIRITUAL AND MORAL FOUNDATIONS OF COMMUNICATIVENESS IN TIME OF GLOBAL CRISIS. Here we raise the questions of topicality, timeliness and important role of communicativeness in the global crisis. People's behavior in the modern society, problems of communication and correct transmission of information - these topics are discussed in the article. 
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